
Har vi lært noe ? 

 

En alvorlig sykdom, covid-19, forårsaket av en type koronavirus sprer seg raskt 

over jorden. Etter all sannsynlighet startet den på et marked i Kina. Dette er et 

sted hvor man holder levende, ville dyr i trange bur. Ville dyr blir mishandlet og 

så slaktet og solgt som menneskemat. Slike markeder finnes over store deler av 

Asia og Afrika. Vi veit at mange av disse dyra har farlige virus også for oss 

mennesker. Det aktuelle virus kommer antatt fra en type flaggermus via et 

skjelldyr til mennesket.  

Koronaviruset takker oss mennesket for at vi har oppført oss så dumt. 

Markedene med slakteavfall og elendig hygiene er et ideelt sted for spredning 

av virus. Koronaviruset har fått tilgang til en ny pattedyrart med over 7 

milliarder individer, nemlig mennesket. Denne pattedyrarten hat liten 

motstandskraft mot sykdommen og blir dessuten meget syk i motsetning til 

f.eks. flaggermus. Mennesket har ingen behandling for sykdommen, men må 

vente på en vaksine som kanskje hjelper, men det tar minst 1-11/2 år å utvikle 

vaksinen. På den tiden har sykdommen spredt seg over hele kloden.  

Ville dyr frykter mennesket og vil holde seg lengst mulig unna, men mennesket 

overtar mer og mer deres leveområder og utrydder arter i økende tempo. Vi 

hugger ned skogen, bygger nye veier og ødelegger balansen i naturen, 

økosystemene. Fagfolk mener at vår nåværende koronakrise kan ha en direkte 

sammenheng med denne utviklingen.  

Virusspesialistene, virologene, er enig om at vi mennesker må endre vår 

oppførsel. Hvis vi ikke gjør det, er det bare et spørsmål om tid   før vi får en ny 

pandemi. Den kan bli enda verre. Den kan spre seg like raskt som denne 

pandemien og være mere dødelig som ebolaepidemien i Afrika.  

Jeg håper vi mennesker har lært av denne pandemien ! 

Harald Eid, Lørenskog Venstre. 
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